
Zápis ze zasedání č. 4 
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  
 
ze dne 9. února 2008 
 
Program 
 

1. Zahájení, případné doplnění a schválení programu, schválení zápisu 
2. Inventura plnění usnesení AS PřF za první půlrok jeho činnosti, úkoly do dalšího půlroku 
3. Projednání vnitřního předpisu Fakulty "Disciplinární řád pro studenty" po věcné stránce 
4. Projednání Opatření děkana č. 1/2009 "Konkrétní výše poplatků za studium v akademickém roce 
2009/2010" 
5. Různé 

 
Ad 1) 
Program jednání byl jednomyslně schválen, jednání bylo zahájeno. Doporučeno odstranit údaj o 
plánovaném zasedání 12. ledna 2009 z 5. bodu z Usnesení. Zápis ze 3. zasedání byl s daným dodatkem 
schválen. 
 
Ad 2) 
Předseda AS připomenul bod 6. z Usnesení 2. zasedání AS dne 3.11. Usnesení bylo všeobecně vyslyšeno.  
Bod č. 7 – AS obdržel fond na provoz, bod byl naplněn 
K Usnesení 2. zasedání AS dne 3. 11. (AS PřF se rozhodl odložit doplňující volby do AS MU do 
okamžiku, kdy bude vyřešeno sporné postavení neakademických pracovníků na fakultě. Požadujeme, aby 
tato situace byla vyřešena nejpozději do 1.1.2009). Děkan Gelnar seznámil AS s průběhem řešení kritické 
situace na Recetoxu a NCBR – ve většině případů se vše řeší formou dohod, děkan nevidí problém ve 
vyhlášení doplňujících voleb.  
 
Diskuse: 
Vašina - Není si jist, jestli se vše stihne v daném termínu. Je třeba počkat až bude postavení pracovníků 
vyjasněno. 
Ručka – je ostuda, že postavení pracovníků ještě dořešeno není 
Gelnar – bohužel vše vázne na osobním jednání z důvodu nepřítomnosti prof. Koči, který byl služebně 
mimo republiku 
Vašina – je pravda, že bychom měli postavení lidí více hlídat. Lidé, kteří učí a nejsou akademickými 
pracovníky, by neměli učit. V této citlivé právní záležitosti je však třeba postupovat obezřetně. 
Čech – je škoda, že jsme oslabeni o hlasy zrovna při jednání o rozpočtu na půdě AS MU. 
Kubíček – není vina na straně vedení Fakulty, pan děkan udělal vše, co se dělat dá 
Kareš – je třeba se dívat dopředu a na to, jak volby uspořádat. Za jak dlouho je možno vyhlásit volby – 
březen, duben? 
Čech – volby můžeme vyhlásit, přesto je nutné pohlídat, aby pracovníci, kteří na to mají právo, mohli 
kandidovat a volit. Absence hlasu na jednání AS MU je pro nás zásadní. 
Gelnar – snaha o dohodu kdo je a kdo není akademický pracovník je dlouhodobá. Je jasné, že buď projdou 
výběrových řízením nebo budou mít dohodu. 
Kudrle – je postavení pracovníků vyřešeno také v Centru biostatistiky a analýz – je tam vše v pořádku? 
Lízal – i tam by se měla situace řešit 
Zbořil – jsme povinni čekat na vyhlášení a ukončení výběrového řízení? Navrhnul stanovit datum, kdy 
bude kandidátka uzavřena. 
Vašina – ze shrnutí diskuse vyplývá, že návrh usnesení z 2. zasedání AS PřF se částečně plní. 
 



Zápis ze 3. zasedání AS, bod 1. Usnesení poukazující na kritickou situaci na Ústavu antropologie. Jakým 
způsobem se vedení Fakulty situací na Antropologii zabývalo? 
Gelnar – řešením byl pověřen proděkan Klán. AS byl informován o řešení v okruzích 1 - doktorské 
studium; 2 – výuka; 3 - výzkumný záměr; 4 - ředitelé. 
1. Dokrorské studium – prof. Malina změnil zadání disertační práce jedné studentky. 
2 . Jednání proděkana Munzara – došlo k několika pochybením. Prof. Malina přislíbil, že situaci dále 
nevyhrotí 
3. Doc. Drozdová začala budovat pracoviště molekulární biologie, to je dnes rozvíjeno na Biologii 
Závěr - všechna pochybení prof. Maliny nejsou natolik závažná, aby byl prof. Malina odvolán jako ředitel 
Ústavu antropologie.  
Proděkan Klán – akreditace trvá do r. 2015. Zdůraznil, že nejhorší by bylo přijít o akreditaci.  
1. Předseda a členové oborové komise – jsou zárukou, že komise pracovat bude lépe než v minulosti 
2. Personální obsazení biologické části – byli přijati noví specialisti, dr. Králík navíc spustil habilitační 
řízení. 
Proděkan Munzar – Humánní osteologie – bude učit doc. Drozdová. Je ve zkušební komisi státní 
magisterské zkoušky, byl posílen biologicky orientovaný směr antropologie. Obsazení výuky odborníky je 
ve stadiu řešení a bude vyřešeno. Do budoucna by měly být stížnosti řešený písemnou formou.   
 
Diskuse: 
Ručka – doc. Vančata – přijat pouze na půl úvazku – to je škoda. 3 z 5 lidí, kteří byli zvoleni členy 
oborové komise, podepsali rozporuplný dopis, který nám prof. Malina minule poslal. Navíc prof. Unger 
vážně zvažuje odchod z ÚA. 
Gelnar – prof. Unger děkana neinformoval o tom, zda chce z fakulty odejít a nemá ani indicie. 
Lízal – má informaci, že prof. Unger chce skutečně odejít. 
Vašina - Byly kroky dostatečné, pokud ne, kde je třeba zapracoval? 
Ručka – pozitivní je, že doc. Drozdová bude učit a prof. Relichová byla zvolena garantkou oboru. 
Negativní – prof. Malina nebyl potrestán 
Kudrle – odvolat prof. Malinu jenom z pozice doktorské komise je málo. Ředitel Malina měl být odvolán 
pro neschopnost vést ÚA bez vážných problémů. 
Gelnar- není snadné někoho odvolat, když ho není kým nahradit. 
Lízal, Kareš – upozornil na skutečnost, že bychom neměli připustit dvojkolejnost ve výuce Antropologie 
(po odchodu doc. Drozdové). Munzar – nejedná se o dvojkolejnost, každý předmět je zaměřen jinak 
Klán – reagoval na připomínky z řad KS, že noví členové oborové komise jsou lidé, kteří podepsali dopis 
prof. Maliny. Podtrhnul, že všichni jsou skutečnými odborníky. 
Vašina – my situaci nebudeme řešit, je to věcí vedení Fakulty. Víme, že situace není ideální, ale je třeba 
vedení tlačit k tomu, aby se jednalo. 
Čech – chceme, aby byla dodržována kultura v akademické obci. Jaké chceme sledovat klíčové 
parametry? A pokud nebude zjednána náprava, jak viníka potrestat? 
Kudrle – autokracie není dobrá, takoví lidé nejsou vhodní ve vedení ústavu 
Gelnar – znovu sdělil, že není snadné ředitele odvolat, aniž by měl adekvátní náhradu. Pokud však žádost 
podepíše 300 studentů, pak bude ředitel odvolán okamžitě. 
Klán – situace se řeší, samotná výměna garanta je významný krok. 
Vašina – naše usnesení stále platí, informace by mohly být pravidelnější. 
Lízal – měli bychom být aspoň týden před zasedáním AS informováni. 
 
Ad3) 
Proděkan Munzar poprosil o kontrolu Disciplinárního a zkušebního řádu pro studenty. 
 
Ručka - seznámil se změnami v Článku 2 Disciplinárního řádu navrhnutými Studijní komisí (pozn.: viz. 
příloha: „Zápis z jednání Studijní komise AS PřF za dne 3. února 2009“ uložená na serveru PřF).  
 



Diskuse: 
Čech – Čl. 2, odst. (3), písm. j) – velmi obecný, obává se zneužití 
Munzar, Majerová – komise nebude jednat bezhlavě 
Čech – Čl. 3, odst. (1), písm. a) - navrhuje změnu 
Munzar – nebylo by dobré, aby věta citované ze zákona byla v jiném znění 
Čl. 3 odst. (3) – je třeba definovat dobu, kdy by měl být student o jednání informován 
Kareš – navrhuje alespoň 5 pracovních dnů 
Kudrle – vložit formulaci „doručení podle Statutu MU“ 
Munzar, Čech - Čl. 3, odst. (4) – doplnit větu: „Jednání se považuje za veřejné tehdy, pokud o opak 
nepožádá ten proti němuž je řízení vedeno.“ 
Čl. 3, odst. (4) – pokud se student předem neomluvil a nemůže se jednání zúčastnit. Doplnit formulaci: 
„V případě nečekané neschopnosti se dostavit má student lhůtu 5 dnů, aby se řádně omluvil.  
Čech – navrhuje doplnit formulaci: „Pokud komise zasedá bez přítomnosti studenta, je považováno za 
neveřejné“ 
 
Ad 4) 
Proděkan Munzar – seznámil s výšemi poplatků za studium 
Výše poplatků pro akademický rok 2009/2010. Základ 2941 Kč – mírně klesá oproti loňsku. Za každý 
započatý měsíc navíc zaplatí student 2500 kč. 
 
Diskuse: 
Majerová – proč je v opatření děkana formulace za každý započatý měsíc a ne za šest měsíců? 
Munzar – když student přetáhne studium o měsíc, je to pro něj příznivější.  
Majerová – je částka 3900 EUR za celý rok studia?  
3900 EUR – jedná se o částku za každý započatý rok studia v cizím jazyce 
 
Hlasování: 
25 pro - všichni přítomní 
 
Čl. 2, odst. (2) - zaměnit slovo „program“ za slovo „obor“ 
 
Hlasování: 
25 pro - všichni přítomní 
 
Hlasování o návrhu opatření děkana č. 1/2009: 
18 pro; 4 zdrželi se (3 nepřítomni) 
 
Ad 5) 
Baláž - V jaké fázi je příprava rozpočtu? 
Gelnar – ještě se formálně nezačalo, ale fakulta finančně roste asi o 6 mil. korun. Oficiálně se vše dovíme 
asi 20. února. 
 
 
Ručka – ke kterému datu budeme informováni o situaci na Antropologii? 



Vašina – stačí jednou za měsíc, abychom měli zprávu k dispozici na jednání AS PřF. 
 
Kareš – africké země budou mít internet. Nešlo by jim ve spolupráci s nějakou nadací poslat naše 
nepotřebné počítače a monitory? 
Gelnar – nebude zbytková cena nižší než zaslání? 
Kareš – existuje nadace, která by vše zařídila včetně software. Monitory jsou lepší než peníze, které se 
mohou ztratit. 
Čech, Zbořil – je to dobrý nápad 
 
Čech – první nástřel rozdělování peněz – naše Fakulta se podílela 40% na výsledku celé MU. Měli 
bychom tlačit na to, abychom za výzkum dostali více peněz. Je to dobrá protiváha jinak nepříznivého 
stavu rozdělování peněz podle počtu studentů, ploch...  
Gelnar – tlak humanitních oborů je extrémní,a jestli to tak zůstane, je do budoucna otázkou. 
 
Další zasedání AS se bude konat 9. března 2009. 
 
Prezence 
 
Z 27 senátorů bylo přítomno 25 (13 z KAP a 12 z KS). 
 
Komora akademických pracovníků:  
RNDr. Milan Baláž, Ph.D.; Mgr. Martin Ivanov, Dr.; Mgr. Radovan Kareš; Mgr. Tomáš Kašparovský, 
Ph.D.; RNDr. Martin Kolář, PhD.; Mgr. Karel Kubíček, Ph.D.; Mgr. Vít Kudrle, PhD.; Mgr. Tomáš 
Kuchovský, Ph.D.; RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; Mgr. Zdeněk Máčka, Ph.D.; doc. RNDr. Zdeněk Pospíšil, 
Dr.; Mgr. Petr Vašina, Ph.D.; doc. RNDr. Petr Zbořil, CSc. 
 
Komora studentů: 
Mgr. Jan Čech; Ondřej Folvarčný; Bc. Martin Hasoň; Bc. Lukáš Kelar; Bc. Petr Klenovský; Bc. Eva 
Majerová; Mgr. Přemysl Maršík; Mgr. Lydie Navrátilová, Mgr. Zdeněk Ručka; Karel Svoboda; Eva 
Trávníčková; Vladimír Vinarský. 
 
Omluveni: 
RNDr. Miroslav Králík, Ph.D.; Mgr. Michal Kunc, Ph.D. 
 
Hosté: 
Doc. RNDr. Milan Gelnar, CSc.; Prof. RNDr. Petr Klán, Ph.D.; Doc. Mgr. Dominik Munzar, Dr. 
 
Zasedání řídil: 
Mgr. Petr Vašina, Ph.D. 
 
Zapsali: 
Martin Ivanov a Eva Trávníčková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Přehled navrhovaných řešení neakademických pracovníků chemických ústavů 
 
 
Biochemie  RNDr. Ivo Pluháček   dohoda 
 
Chemie  RNDr. Miroslava Bittová  konkurs 
   Ing. Blanka Hegrová   dohoda 
   RNDr. Markéta Holá  konkurs 
   RNDr. Richard Ševčík  konkurs 
   RNDr. Tomáš Vaculovič  konkurs 
 
NCBR   Mgr. Eva Fadrná   dohoda 
   RNDr. Radovan Fiala   dohoda 
   RNDr. Otakar Humpa  dohoda 
   Mgr. Lumír Krejčí   konkurs- výhledově 

   Mgr. Zdeněk Kříž   dohoda 
   RNDr. Petr Kulhánek  konkurs 
   Markéta Munzarová  konkurs 
   Mgr. Martin Prokop   dohoda 
   RNDr. Zbyněk Prokop  konkurs - výhledově 

   Mgr. Naděžda Špačková  dohoda 
   Mgr. Richard Štefl   konkurs 
   Mgr. Jaromír Toušek   dohoda 
       
 
RECETOX  RNDr. Petr Anděl   dohoda 
   RNDr. Pavel Čupr   konkurs 
   RNDr. Miroslav Kubásek  neučí 
   Ing. Blahoslav Maršálek  konkurs 
   Ing. Jiří Matoušek   dohoda 
   RNDr. Danka Haruštiaková  t.č. mateřská dovolená 
   Ing. Milan Sáňka   neučí 
 
 
V Brně 9. 2. 2009 
 
 
        Doc. RNDr. Milan Gelnar, CSc. 
 
 
 


